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El Santa Maria inverteix  
un milió per a ressonàncies
Amb un nou equip per estudiar patologies del sistema nerviós 
i lesions || L’Arnau ja va adjudicar dos TAC nous

hospitals equipaments

m. marquèS
❘ lleiDa ❘ Gestió de Serveis Sani-
taris (GSS), que gestiona l’hos-
pital Santa Maria, ha adjudicat 
per 1.097.167,50 euros, amb 
IVA inclòs, a Siemens Health-
care, S.L.U. l’actualització de 
l’equip de ressonància magnè-
tica. L’empresa té fins al 31 de 
juliol per instal·lar-lo.

La ressonància magnètica 
s’ha convertit en un dels pilars 
del diagnòstic en les últimes 
dècades, permetent tenir imat-
ges de l’interior del cos sense 
necessitat de fer procediments 
complicat i invasius que supo-
sen importants molèsties per al 
pacient. Gràcies al contrast es 
poden crear imatges de l’inte-
rior del cos.

La ressonància magnètica 
s’utilitza per a l’estudi d’un 
diagnòstic del sistema nervi-
ós central, de l’abdomen, de 
la mama i de lesions muscu-
loesquelètiques. Durant una 
prova, no es produeix dolor i 
els camps electromagnètics no 
produeixen cap dany conegut 
als teixits.

A més d’aquesta inversió, fa 
uns mesos que també s’han re-

novat equips a l’hospital Arnau 
de Vilanova amb l’adquisició 
de dos TAC. Un d’aquests és 
per al servei d’Oncologia Ra-
dioteràpica, que va costejar la 
Fundación Amancio Ortega 
per mig milió d’euros. Després 
d’un acord amb la fundació de 
l’empresari per subministrar 
acceleradors lineals i mamò-

grafs per a la sanitat catalana, 
en el qual l’Arnau va obtenir 
un accelerador lineal, va que-
dar disponible un romanent 
de 2,5 milions d’euros, utilit-
zats per adquirir un TAC per a 
l’Arnau i un accelerador lineal 
per a l’hospital de Reus. Tots 
els serveis de Radioteràpia 
d’hospitals de Catalunya dis-

posaven d’un TAC, però no el 
de l’Arnau, que depenia del de 
Radiodiagnòstic. 

D’altra banda, el departa-
ment de Salut va adjudicar 
un altre TAC per al Servei 
de Diagnòstic per a la Imat-
ge de l’hospital amb l’objectiu 
d’afrontar l’augment de la llista 
d’espera.

model d’un equip de ressonància magnètica de Siemens.

siemens

amancio ortega
l’empresari va comprar  
fa mesos a l’arnau  
un accelerador lineal  
i un TaC per al càncer

n El 26 de maig que ve se 
celebraran les eleccions sin-
dicals a l’empresa pública 
de Gestió Serveis Sanitaris 
(GSS), que gestiona l’hos-
pital Santa Maria i el Co-
marcal del Pallars. Inicial-
ment està previst, tal com 
s’ha portat a terme durant 
molts anys, disposar d’ur-
nes itinerants per evitar 

desplaçaments dels treba-
lladors. Per a aquest procés, 
la secció sindical d’UGT ha 
proposat l’ampliació de les 
rutes, ja que GSS assumeix 
cada vegada més centres i 
més dispersió geogràfica 
(com ara Tremp i la Seu). A 
més, encara hi ha pendent 
la publicació del cens dels 
treballadors.

laboral

Eleccions sindicals a l’empresa  
de GSS el dia 26 de maig

Contracte d’una 
auditoria digital amb 
dates equívoques

paeria gestió

J.m.a.
❘ lleiDa ❘ La Paeria va trami-
tar l’adjudicació del projecte 
d’una auditoria de la presèn-
cia digital a l’empresa del lla-
vors edil d’ERC a Mollerussa 
i actualment assessor d’alcal-
dia, Narcís Romà, abans de 
tenir firmat el plec de condi-
cions tècniques per a aquest 
contracte. Segons consta en 
la documentació que ha fa-
cilitat el govern municipal 
a tots els grups de cara a la 
pròxima comissió de Trans-
parència, en la qual Ciuta-
dans va demanar que com-
pareguin l’alcalde, Miquel 
Pueyo, la tinent d’alcalde 
Jordina Freixanet i l’edil Ele-
na Ferre per donar explicaci-
ons. El “plec de prescripcions 
tècniques per al contracte de 
serveis d’una auditoria de la 
presència digital de l’ajun-
tament de Lleida mitjançant 
contracte menor amb invita-
cions” està datat el 9 d’octu-
bre del 2019, just una setma-
na després de l’“informe pre-
vi i justificatiu del contracte”, 
amb data de 2 d’octubre, en 
el qual es proposa la seua ad-
judicació a Consultoria de 
Negoci Digital per 8.131 eu-
ros. Aquest informe, firmat 
pel cap del gabinet d’alcaldia, 
Josep Maria Romero, indica 
que descarta l’oferta d’una 
de les altres dos empreses 
convidades, que era la més 
barata, perquè “no inclou la 

totalitat de serveis del plec 
de prescripcions tècniques i, 
per tant, és una oferta parci-
al, s’exclou de la valoració”. 
La firma triada va presen-
tar la seua oferta el 7 d’agost, 
mentre que les altres dos són 
del 10 i del 16 de setembre. 
Romero va justificar que la 
data del plec sigui posterior 
a l’informe d’adjudicació i a 
les ofertes afirmant que el ga-
binet va encarregar aquesta 

auditoria just després d’acce-
dir al govern i que “a finals 
de juliol es van preparar els 
plecs tècnics, que van quedar 
sense firmar, i es van enviar 
a les tres empreses.”  

Va afegir que “quan es va 
recollir la informació, es va 
fer l’informe i tota la trami-
tació administrativa corres-
ponent. Per aquesta raó, la 
data de la firma no és la que 
realment figura, sinó que 
quan ens vam adonar que 
els plecs no estaven firmats 
es van firmar sense més im-
portància”, com un tràmit 
burocràtic sense cap mena 
de transcendència.

Paeria
el govern va tramitar  
una adjudicació abans  
de firmar, per un “oblit”, 
el plec de condicions

La gespa de la plaça de l’Escorxador, renovada

❘ lleiDa ❘ La Paeria ja ha acabat els treballs de renovació de 
la gespa de la plaça de l’Escorxador amb un nou sistema en 
la qual es van instal·lar pans d’herba (planxes o rotllos de 
gespa) a terra. Aquest procediment és comú en espais com 
en camps de futbol, però no en la jardineria urbana.

La PAH denuncia l’abandonament d’una parella
❘ lleiDa ❘ La PAH va denunciar ahir que “una parella de dis-
capacitats és al carrer a Lleida perquè els serveis socials de 
l’ajuntament no estan disponibles el cap de setmana”. Un 
portaveu va explicar que estan de passada per la ciutat per-
què han de ser a Barcelona demà per feina.

maiTe monné
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els animals trobats en un dipòsit.

rurals col·locant una rampa al Jussà.

ipcena agents rurals

Denuncien l’aparició de vint cabirols 
morts al costat del canal a les Borges
Diversos exemplars més, detectats vora unes comportes del Segarra-Garrigues a 
Torrefeta || Els Rurals habiliten una rampa de sortida del canal de Gavet

fauna mortaldat

redacció
❘ lleiDa ❘ L’entitat ecologista Ip-
cena va denunciar ahir l’apa-
rició d’entre 20 i 25 cadàvers 
de fauna autòctona (sobretot 
cabirols, i algun senglar) en un 
contenidor a la zona del Collet 
del Canal d’Urgell a les Borges 
Blanques i va assegurar que han 
mort ofegats al canal en els úl-
tims dies. Els Agents Rurals, va 
assenyalar l’entitat ecologista, 
elaboren un informe sobre 
aquest incident. Per a Ipcena, la 
infraestructura hidràulica supo-
sa una “trampa mortal” per a la 
fauna ja que no és difícil que els 
animals caiguin a l’aigua però sí 
que ho és que puguin sortir-ne 
i hi moren ofegats. 

De fet, el canal ha portat a 
terme mesures com per exemple 
la construcció de rampes per 
possibilitar la sortida, però, per 
a l’entitat conservacionista, no 
és suficient. Ipcena va denun-
ciar també que les màquines 
de la Casa Canal encarregades 
de netejar les reixetes troben 
obstacles com els cossos sense 
vida dels animals i els retiren i 
dipositen al contenidor de forma 
automàtica. 

L’entitat va exigir al Canal 
d’Urgell que prengui mesures 
més eficaces per evitar la mor-
taldat d’animals i va dir que 
demanarà a la conselleria de 
Territori que imposi als regants 
l’aplicació d’aquestes mesures. 

La Pobla busca 
gestor per al 
restaurant

les GarriGues

❘ la pobla De cérvoles ❘ L’ajunta-
ment de la Pobla de Cérvoles 
busca de nou candidats per 
assumir la gestió del restau-
rant municipal, que en els 
últims deu anys ha canviat 
sis vegades de titular. 

El restaurant està total-
ment equipat i el consistori 
espera trobar un gestor que 
assumeixi l’explotació a par-
tir del juny, quan el deixen 
els actuals. L’equipament es-
tà ubicat al costat del casal 
i del bar municipal i també 
s’ofereix un habitatge de llo-
guer que està a la mateixa 
planta.

Allau de roques 
a Sort i a Coll   
de Nargó

meteoroloGia

❘  lleiDa ❘  Els bombers van 
informar ahir d’un despre-
niment de pedres a la zona 
del castell de Sort arran de 
les copioses pluges. També 
se’n va registrar un altre a la 
carretera L-401, a l’altura de 
Coll de Nargó. A més, un ar-
bre va caure a l’L-522 a la Po-
bla de Segur i hi va anar una 
dotació dels bombers. Segons 
les dades del Meteocat, entre 
divendres i ahir al migdia es 
van registrar abundants pre-
cipitacions al Pirineu, amb 
més de 42 litres per metre 
quadrat a Organyà.

e. Farnell
❘ balaguer ❘ Ferrocarrils de la Ge-
neralitat ha iniciat els tràmits 
per suprimir el pas a nivell de 
la línia de tren de la Pobla al 
polígon industrial de Balaguer, 
en una zona pròxima a l’antiga 
Safyc. Ja s’han firmat les actes 
d’expropiació de les finques per 
on transcorrerà el pas elevat per 
a vehicles que substituirà el pas 
actual. 

L’alcalde de Balaguer, Jordi 
Ignasi Vidal, va recordar que 
FGC planteja una plataforma 
sobre el canal de Balaguer i so-
bre les vies del tren, que millo-
rarà la seguretat dels usuaris en 
aquest punt i l’accés al polígon 
Camp Llong. Fonts de FGC van 
indicar que està previst licitar 
les obres durant el segon se-
mestre d’aquest any i l’inici es 
preveu per a la primera meitat 
del 2022.

Expropiacions per a un pas       
elevat sobre les vies a Balaguer

infraestructures tren

el pas a nivell del polígon de Balaguer que se suprimirà.

paeria De balaguer

El projecte contempla una 
inversió d’1,4 milions i inclou 
la connexió del camí de Vall-
fogona amb la carretera C-13. 
Aquest serà el segon pas elevat 

sobre la via del tren a Balaguer. 
El primer és per als vianants i 
salva el pas a nivell de la carre-
tera de Camarasa, encara que 
aquest no va quedar suprimit.

cabirols ofegats al Segarra-garrigues.

Ipcena es va referir concreta-
ment a rampes i a baranes i rei-
xes als dos costats del canal. 

El president de la comunitat 
de regants, Amadeu Ros, va dir 
desconèixer ahir aquest incident 
i va afirmar que ho estudiarà. 
L’any passat, va afegir, van col-
locar una trentena de disposi-

tius per permetre la sortida dels 
animals que han caigut al canal. 
També al canal Segarra-Garri-
gues han aparegut aquesta set-
mana diversos cabirols morts 
arrossegats per l’aigua al cos-
tat d’una comportes al terme de 
Torrefeta i Florejacs. En aquest 
punt està prevista la futura cap-

tació d’aigua del Segarra-Garri-
gues. D’altra banda, els Agents 
Rurals han instal·lat al costat 
de l’elèctrica Enel dos rampes 
al canal de Gavet de la Conca, 
on havien arribat a rescatar uns 
230 animals protegits a l’any 
entre serps, granotes, gripaus i 
llangardaixos.
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n El Servei Català de Trànsit 
inicia una nova campanya 
preventiva digital centrada 
en la seguretat viària dels 
motoristes. Durant 15 dies 
es publicaran en el compte 
de Twitter de Trànsit missat-
ges, acompanyats de vídeos 
i imatges, dirigits als usuaris 

de motocicleta i amb la inten-
ció d’augmentar la segure-
tat i de reduir la sinistralitat. 
D’altra banda, un vehicle va 
bolcar ahir en una sortida 
de via a la C-462 a Olius, al 
Solsonès. Els dos ocupants 
van sortir del vehicle pel seu 
propi peu.

Campanya virtual per reduir                  
la sinistralitat dels motoristes

Imatge de l’accident mortal que va tenir lloc el 20 d’abril passat a la C-14 a Oliana.

redaCCIó
❘ lleiDa ❘ Les carreteres lleida-
tanes han registrat des de co-
mençament d’any un total de 
sis accidents mortals, la mateixa 
xifra que en el mateix període 
de l’any passat. El mes d’abril, 
dos persones van morir en ac-
cidents de trànsit, una xifra que 
recupera els nivells abans de la 
pandèmia, període marcat pel 
confinament a causa de les res-
triccions de mobilitat. Per co-
marques, els sinistres amb víc-
times mortals es van registrar 
al Segrià, la Segarra, l’Urgell i 
l’Alt Urgell. L’últim va tenir lloc 
el passat 20 d’abril a Oliana, a 
la carretera C-14, en el qual va 
morir un veí d’Andorra al xocar 
de manera frontal la seua furgo-
neta amb un camió. La víctima 
de menor edat aquest any va ser 
un nen de 9 anys que va perdre 
la vida en una col·lisió frontal 
a Sanaüja el passat 25 de març, 
en el qual el conductor de l’al-
tre turisme implicat va ser de-
tingut pels Mossos d’Esquadra 
acusat d’un delicte d’homicidi 
per imprudència.

Descens de la sinistralitat
En els dos últims anys, les xi-

fres de sinistralitat mortal a la 
carretera han baixat de la de-
sena a les comarques lleidata-
nes entre els mesos de gener i 
abril, sent 2020 i 2021 els anys 
amb una xifra menor de vícti-
mes mortals en accidents dels 
últims sis anys. En el balanç 

Lleida ha registrat aquest any sis 
morts en accident, igual que el 2020
El mes d’abril tanca amb dos víctimes mortals, les mateixes que abans de la Covid

trànsit balanç

històric, destaca que el 2017 va 
ser un any especialment tràgic 
per aquestes dates, amb 14 de 
morts en accidents de trànsit, 
encara que el pitjor any va ser 
el del 2012, amb un total de 
25 víctimes mortals en només 
quatre mesos. L’any passat, la 
sinistralitat va registrar un im-
portant descens a causa de les 
restriccions de mobilitat per la 
pandèmia, amb 20 morts a la 
província de Lleida, un 44,4% 
menys que el 2019.

Els bombers voluntaris 
critiquen la convocatòria 
de places de la Generalitat
Denuncien l’oblit històric del cos

polèmica personal

Imatge de la reunió d’ahir de l’associació de bombers voluntaris a Torà.

x. SanTeSmaSSeS
❘ torà ❘ Els bombers voluntaris 
consideren injustes i contradic-
tòries les exigències de la Gene-
ralitat de pretendre una dedica-
ció i unes proves d’accés molt 
similars a les dels funcionaris 
i que, com a contrapartida, el 
seu equipament sigui obsolet i 
el seu treball només es consideri 
altruista, van dir.

Així mateix, denuncien una 
situació històrica d’oblit del cos 
referent a l’equipament i funci-
onament, que ha portat que en 
pocs anys els bombers volunta-
ris a Catalunya hagin passat de 
2.500 a 1.200. 

A tot plegat se’ls sumen ara 
els nous requisits exigits per 
la Generalitat que han pro-

vocat 195 acomiadaments a 
Catalunya. 

Malgrat tot, segons va asse-
gurar el president de l’associació 
de bombers voluntaris de Cata-
lunya (Asbovoca), Josep Maria 
Alcalà, la gota que va fer vessar 
el vas va ser que la convocatòria 
de la Generalitat de 200 nous 
voluntaris sigui pràcticament 
idèntica a la dels funcionaris, 
la qual cosa “provoca un tracte 

x. santesmasses

injust i discriminatori”. És per 
aquesta raó que s’ha presentat 
un recurs contenciós adminis-
tratiu davant del Tribunal Su-
perior de Justícia de Catalunya 
(TSJC), que ha estat admès a 
tràmit, per paralitzar la convo-
catòria de la Generalitat.

La junta directiva de l’asso-
ciació de bombers voluntaris 
de Catalunya es va reunir ahir 
al matí a Torà (un any després 
de l’última reunió a causa de la 
crisi sanitària de la Covid) per 
iniciar una tanda de trobades 
amb tots els parcs de voluntaris. 

A les comarques de Lleida, 
n’hi ha vint-i-cinc i es reuniran 
dissabte vinent a Agramunt 
per tal de debatre la situació 
tant dels acomiadaments com 
de la nova convocatòria de 
dos-centes places que projecta 
la Generalitat.

“TraCTe dISCrImInaTOrI”
asseguren que l’executiu 
català els imposa els 
mateixos requisits que        
als professionals

Sanejament           
als jutjats             
de Tremp

emergències

❘ tremp ❘ Els Bombers de la Ge-
neralitat van revisar ahir la 
façana dels jutjats de Tremp 
després de ser alertats de dos 
teules que corrien risc de 
caure a la via pública. L’avís 
es va rebre a les 10.41 hores i 
es van activar dos dotacions. 
Així mateix, els Bombers van 
rebre diversos avisos per ai-
gua acumulada per la pluja. 
A Sidamon, va rebentar una 
canonada en un habitatge i 
va acumular aigua a la cui-
na. L’avís va ser de les 1.44 
hores. A Organyà, també 
van actuar per acumulació 
d’aigua.

Rescaten un         
gos del canal             
a les Borges

fauna

❘  l e s b o r g e s b l a n q u e s ❘  El s 
Bombers de la Generalitat 
van rescatar ahir un gos que 
havia caigut al canal a les 
Borges Blanques. Els ser-
veis d’emergències van re-
bre l’avís quan passaven cinc 
minuts de les tres de la tarda 
i es va activar una dotació, 
que va rescatar sa i estalvi 
l’animal. La Policia Local es 
va fer càrrec del gos per bus-
car-ne els propietaris. D’altra 
banda, la protectora Amics 
Peluts del Baix Cinca busca 
família per a dos cadells res-
catats a Fraga.
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tremp
Ajuntament� � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 65 00 05
CAP Urgències  � � � � � � � � � � � � � � � 973 65 28 28
Hospital Comarcal del Pallars  � 973 65 22 55

Creu Roja � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 65 29 54
Servei d’ambulàncies� � � � � � � � � 973 65 10 00
Farmàcies � � � � � � � �Martínez � � 973 65 00 32
 � � � � � � � � � � � � � � � � � Enjuanes � � 973 65 01 38
 � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � Nova � � 973 65 25 25
Taxis � � � � � � � � � � � � � Bonsom � � 973 65 09 29
 � � � � � � � � � � � � � � � � � � � Públics � � 973 65 09 52
 � � � � � � � � � � � � � � Xavier Badia � � 973 65 16 78
Correus� � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 65 03 09

Inem  � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 65 07 65
Bombers  � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 65 08 80
Urgències Mossos � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � �112
Mossos d’Esquadra � � � � � � � �   � � 973 65 88 00
la pobla de segur
Ajuntament� � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 68 00 38
Oficina municipal turisme �   � � 973 68 02 57
sort
Ajuntament� � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 62 00 10

Creu Roja � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 62 01 64
Servei d’ambulàncies� � � � � � � � � 904 10 71 07
Farmàcia � � � � T� Mallorqués � � 973 62 00 65
Taxis � � � � � Diaz de la Fuente � � 973 25 01 04
 � � � � � � � � � � � � � � � � � � �Solanes � � 973 62 14 59
 � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � Colom � � 973 62 07 33
 � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � Obiols � � 973 62 04 51
 � � � � � � � � � � � � � � � � � �Baldomà � � 973 62 10 43
Correus� � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 62 02 41

Escola de Piragüisme � � � � � � � � � 973 62 07 75
Jutjat de Pau� � � � � � � � � � � � � � � � � 973 62 01 67
Bombers  � � � � � � � � � � � � � � � � � � � � 973 62 00 80
Mossos d’Esquadra � � � � � � � �   � � 973 65 88 85
esterrI d’ÀNeu
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Pallars

consell comarcal Del pallars jussà

Àreu aborda millores a la piscina, que 
no estarà enllestida per obrir a l’estiu

municipis serveis

e. Farnell
❘ àreu ❘ L’EMD d’Àreu invertirà 
165.400 euros en la millora de 
la zona esportiva de la pobla-
ció, la xarxa d’aigua potable 
i l’enllumenat públic. Els tre-
balls es concentraran a la zona 
esportiva, ja que executarà la 
impermeabilització del vas de 
la piscina i se’n millorarà l’ac-
cés i les voreres. El president 

de l’EMD, Iu Escolà, va apun-
tar que aquests treballs segu-
rament condicionaran l’ober-
tura del recinte amb normalitat 
durant l’estiu, “però no tenim 
cap altra alternativa perquè 
les obres han d’estar acabades 
a l’octubre”, va dir. A més, es 
renovarà el paviment de la pis-
ta esportiva, les porteries de 
futbol i les cistelles de bàsquet. 

Va afegir que hi ha previst un 
nou enllumenat amb tecnolo-
gia led en aquest espai i a la 
pista de pàdel. 

Finalment, el projecte pre-
veu el canvi d’un tram de ca-
nonada de la xarxa d’aigua 
potable de la població. Les 
obres compten amb una aju-
da del Pla d’Obres i Serveis de 
la Generalitat.

redacció
❘  tremp ❘  L’ajuntament de 
Tremp estudia paralitzar 
la concessió de llicències 
d’obres de parcs solars quan 
es tramitin al consistori da-
vant dels diversos projectes 
que han passat un primer 
cr ibratge en la ponència 
d’energies renovables de la 
Generalitat (vegeu SEGRE 
d’ahir). L’alcaldessa, Pilar 
Cases, va assenyalar que 
quan “arribi el moment, pa-
rarem les llicències” i va dir 
que esperen l’informe que el 
consell comarcal del Jussà es-
tà elaborant sobre la millor 
ubicació dels parcs solars per 
incorporar-lo a la normativa 
urbanística del municipi. La 
ponència de renovables ha 
acordat avalar la viabilitat de 
l’emplaçament d’almenys dos 
parcs solars a Tremp, Neret 
i Suterranya, que impulsen 

dos empreses diferents i su-
men gairebé 80 hectàrees. 
En el conjunt del Jussà, se-
gons el consell d’alcaldes, la 
ponència ambiental ha vali-
dat la ubicació de 13 dels 18 
parcs solars (els 3 restants 

estan pendents), que suma-
rien més de 600 hectàrees de 
fotovoltaiques. 

L’allau de projectes d’ener-
gies renovables a Catalunya 
(i, especialment, a Lleida) 
porta avui diverses plata-
formes a manifestar-se a 
Barcelona.

maniFeStació
plataformes i afectats  
es manifesten avui  
a Barcelona contra  
l’allau de renovables

Tremp estudia paralitzar 
les llicències de parcs 
solars al municipi

energies renovablesguardons emprenedoria

firma foto

Premi Jove Emprenedor del Jussà per a una empresària d’Abella
❘ tremp ❘ El consell del Jussà va 
entregar divendres el premi 
Jove Emprenedor, dotat amb 
1.500 euros, a Cristina Cirera, 
de l’empresa Ametlla d’Abe-
lla, que va rebre el guardó de 

mans del president, Josep Ma-
ria Mullol. Cirera ha impulsat 
un negoci de transformació de 
les ametlles que la seua famí-
lia conrea des de fa dècades a 
Abella de la Conca. Mullol va 

remarcar el valor que han de-
mostrat els emprenedors per 
impulsar els seus projectes i va 
destacar que 5 de les 7 inici-
atives presentades a concurs 
estan liderades per dones.

Nou sistema per  
tractar l’aigua a Rialp

serveis obres

e.F.
❘ rialp ❘ L’ajuntament de Rialp 
invertirà 147.000 euros en la 
instal·lació d’un sistema per 
tractar i millorar la qualitat 
de l’aigua potable a la pobla-
ció. El primer edil, Gerard 
Sabarich, va destacar que en 
ocasions l’aigua que prové de 
barrancs embruta la del dipò-
sit i això provoca que s’hagi 

de filtrar més. Amb aquest 
nou sistema de filtratge s’evi-
taran aquests problemes i ai-
xò permetrà tenir una més 
bona qualitat de l’aigua. Així 
mateix, també preveu dur a 
terme una millora a la plaça 
de les Escoles, on es vol can-
viar el paviment. Els treballs 
contemplen una inversió de 
186.600 euros.
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la imatge 
del dia

Diumenge, 2 De maig Del 2021

l’ascensorprivat
Dia de rumors 
de Govern
ahir al migdia va 
córrer el rumor que 
eRC i Junts ja havien 
tancat un acord de 
govern, però els di-
rigents de totes dos 
formacions ho van 
negar i, de fet, els 
republicans deixaven 
de nou caure la pos-
sibilitat de formar un 
executiu en solitari, 
amb el suport extern 
dels de Puigdemont 
i, si de cas, més enda-
vant ja entrarien en 
el govern. Veurem 
qui té raó però, com 
que qualsevol pacte 
ha de passar per les 
executives, fins di-
lluns és difícil que hi 
hagi fumata.

1 de maig a la 
Seu i Sant Joan
la Covid va obligar 
ahir a celebrar un 
Primer de maig força 
contingut, i la veritat 
és que, a vista d’ocell, 
gairebé hi havia més 
gent en la concen-
tració de la CgT a la 
plaça Sant Joan que 
a la Seu Vella, on ha-
vien convocat ugT i 
CCOO.

Màxims representants 
sindicals de CCOO 
i UGT a Lleida, que 
van tornar ahir al 
carrer per exigir 
que els treballadors 
no paguin la crisi.

Rodríguez/aguilà

Aquesta jove és la 
guanyadora del premi 
al jove emprenedor 
del Pallars Jussà per 
un negoci de trans-
formació d’ametlles a 
Abella de la Conca.

Cristina Cirera

Aquest atleta lleida-
tà ha guanyat una 
plaça per als Jocs 
Olímpics de Tòquio 
en els relleus 4x400 
Mixt. La nostra més 
sincera felicitació.

Bernat erta

El lehendakari ha de 
prendre decisions 
perquè la situació 
pandèmica a Euska-
di és la pitjor de tot 
l’Estat, superant 
fins i tot Madrid.

iñigo urkullu

La Fira de Titelles, 
ple total
el públic va respondre 
ahir de forma majoritària 
en una edició adaptada 
i amb aforament contro-
lat de la Fira de Titelles. 
Hi ha ganes de disfrutar 
d’espectacles a l’aire 
lliure i de veure cultura 
després d’un any gaire-
bé tancats a casa.

maiTe mOnné

Aquest diari informava diumen-
ge que la demarcació de Llei-
da ha perdut en una dècada la 
meitat de sucursals bancàries 

i 770 treballadors del sector. Entre les 
causes, la digitalització que possibilita 
operar des del mòbil –un sistema còmo-
de i ràpid, però fred i sense la calidesa 
ni la confiança derivades del contacte 
humà–, la voluntat d’estalvi per part de 
les entitats d’estalvi, com és comprensi-
ble, però no sempre convenient, s’entén 
que per als usuaris, i el procés de con-
centració empresarial. La cosa resulta 
especialment greu a les poblacions que 
s’han quedat sense cap oficina ni caixer 
automàtic, circumstància que obliga els 
veïns a desplaçar-se uns quants quilòme-
tres per fer gestions o treure bitllets. Un 
palada més sobre la tomba d’un entorn 
rural víctima del despoblament, després 
que molts petits nuclis es vegin ja privats 
d’escola, ambulatori, farmàcia, rectoria, bars, botigues 
i quiosc. La veritat és que un poble en què no es pugui 
deixar la canalla a classe, anar al metge quan tens mal 
de cap, comprar una capsa d’aspirines, confessar els 
pecats, prendre un cafè, proveir-se d’una barra de pa 
o de premsa, ni tampoc ingressar diners o retirar-los, 

no ofereix gaires facilitats per portar-hi 
una vida normal. I d’aquests n’hi ha ja 
molts, massa, a les nostres comarques. 
Concretava el text de la notícia al·lu-
dida al principi que són ja uns 40.000 
lleidatans, en sentit ampli o provincial, 
que no disposen de serveis financers a 
la localitat on resideixen. I la tendència, 
tot fa témer que imparable i irreversible, 
és que encara siguin més. 

A les ciutats, com Lleida, sense reves-
tir la problemàtica social que assoleix en 
això que ara tothom anomena el terri-
tori, el fenomen descrit també es nota 
bastant. Recordo que no fa pas ni cinc 
anys, en un radi de dos-cents metres de 
casa tenia a l’abast fins a tres sucursals 
de l’antiga caixa de pensions, aleshores 
encara domiciliada a Catalunya. Igual 
em succeïa des de la feina. Avui dia, per 
contra, a fi d’efectuar qualsevol operació 
he de caminar com a mínim un quart, 

de manera que aquell Parlem? de l’anunci corporatiu 
podria ser substituït per un Caminem? Potser és que 
en el fons no ho fan per reduir ells despeses sinó perquè 
nosaltres reduïm pes, cremant calories per mitjà de 
l’exercici físic a què ens sotmeten. Això: si vas sovint 
a la Caixa, et mantindràs prim i no et caldrà faixa.

Caixa o faixa

Ja hi ha uns 40.000 
lleidatans que 
no disposen de 
serveis financers 
a la localitat on 
resideixen

vidAl vidAl || diA de reg
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